

## Scientific researchers took part in the International Scientific Conference “Emerging Trends in Economics, Culture and Humanities”

Within the framework of the program IRN BR21882352 "Development of a new paradigm and concept for the development of public audit, recommendations for improving the management quality assessment system and the effective use of national resources" researchers, Doctor of Economics, Professor L.M.Sembiyeva, Professor Ceslovas Christauskas and PhD M.A. Serikova took an active part in the International Scientific Conference “Emerging Trends in Economics, Culture and Humanities (etECH2025)” with the topic of the report "Issues of assessment of the effectiveness, efficiency and economy of the use of public resources in the field of public audit", which was held in Jurmala (Latvia) from 24 to 26 April 2024.

The main focus of the report is on the need to improve the methodology for assessing the effectiveness, efficiency and rationality of the use of public resources.

The researchers have proposed a series of recommendations that can help implement a more rigorous and transparent assessment system.

The report generated considerable interest among scientists and specialists in the field of economics and finance, which underlines the importance and relevance of the study in the context of modern challenges in the management of public resources.



## Научные исследователи приняли участие в Международной научной конференции по экономике, культуре и гуманитарным наукам

В рамках программы ИРН BR21882352 «Разработка новой парадигмы и концепции развития государственного аудита, рекомендаций по улучшению системы оценки качества управления и эффективного использования национальных ресурсов» исследователи д.э.н., профессор Сембиева Л.М., профессор Ceslovas Christauskas и доктор PhD Серикова М.А. приняли активное участие в Международной научной конференции по экономике, культуре и гуманитарным наукам (etECH2024) с темой доклада «Issues of assessment of the effectiveness, efficiency and economy of the use of public resources in the field of public audit», которая прошла в Юрмале (Латвия) с 24 по 26 апреля 2024 года.

Основной акцент в докладе сделан на необходимости улучшения методологии оценки эффективности, экономичности и рациональности использования государственных ресурсов.

Исследователи предложили серию рекомендаций, которые могут помочь в реализации более строгой и прозрачной системы оценки.

Презентация вызвала значительный интерес среди ученых и специалистов в области экономики и финансов, что подчеркивает важность и актуальность исследования в контексте современных вызовов в управлении государственными ресурсами.

